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Протокол № 2
засідання Вченої ради

Чернівецького національного університету імені Юрія Федьковича
від 21 лютого 2022 року

м. Чернівці

Голова ради: Роман ПЕТРИШИН – ректор
Секретар засідання: Наталія ЯКУБОВСЬКА – учений секретар
Присутні: 53 члени ради (реєстраційний список додається)
Форма проведення: дистанційна

Порядок денний:
1. Про встановлення ліміту стипендіатів (ректор Роман ПЕТРИШИН, начальник

планово-фінансового відділу Наталія КОБІТОВИЧ).
2. Щодо рекомендації кандидата на призначення стипендії Кабінету Міністрів

України за видатні заслуги у сфері вищої освіти д.і.н., проф., професора
кафедри міжнародних відносин Макара Юрія Івановича (ректор Роман
ПЕТРИШИН).

3. Різне.
3.1. Щодо оптимізації внутрішніх інформаційних ресурсів університету

(проректор з наукової роботи Андрій САМІЛА, декан факультету математики
та інформатики Ольга МАРТИНЮК, відповідальний за сайт університету
Павло МОЛОЧКО).

3.2. Про внесення змін до помісячного плану використання бюджетних коштів
по КПКВ 2201160 (загальний фонд) (начальник планово-фінансового відділу
Наталія КОБІТОВИЧ).

3.3. Про необхідність внесення змін до річного кошторису та плану
використання бюджетних коштів на 2022 рік по КПКВ 2201160 (спеціальний
фонд, інші джерела власних надходжень) (начальник планово-фінансового
відділу Наталія КОБІТОВИЧ).

3.4. Про внесення змін до річного кошторису та плану використання
бюджетних коштів на лютий 2022 р. за КПКВ 2201160 (начальник
планово-фінансового відділу Наталія КОБІТОВИЧ).

СЛУХАЛИ:
1. Про встановлення ліміту стипендіатів (начальник навчального відділу

Ярослав ГАРАБАЖІВ).
ВИСТУПИЛИ:

Роман ПЕТРИШИН – голова ради, ректор. Шановні колеги, я хочу
нагадати, що на попередньому засідання вченої ради ми прийняли з вами
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рішення про максимальний ліміт на стипендіатів на академічну стипендію –
45%, а на підвищену стипендію – 50%. Зазначу, що ми зауважили, що буде
виділена сума в межах доведеного фінансування. Пройшов майже місяць. Ми
чекаємо офіційно затвердженого фінансування. Ліміти нам виділили. Це такі
ліміти, що дозволяють нам виплачувати заледве 40%. Нас одразу попередили,
що можливі коригування. Корегування можливе як у сторону збільшення, так і в
сторону зменшення. Враховуючи те, що наша держава зараз у дуже складній
ситуації, відкидати варіант у сторону зменшення мабуть не можна.

Щоб я пропонував. Для того, щоб можна було виплатити стипендію хоча б
частині студентів, я пропонував би 40%, мінімальний відсоток, визначений
відповідною постановою Кабінету Міністрів. Цей відсоток визначений також
паспортом бюджетної програми, який ми отримали кілька днів тому. До слова, в
минулому році в паспорті бюджетної програми було прописано 45% студентів
стипендіатів. А зараз – 40%. Отже, пропоную 40% студентів стипендіатів, а на
підвищену – 1%. Якщо ми дістанемо офіційно затверджене фінансування, тобто
ті ліміти, які будуть нам доведені, то ми будемо мати право збільшити відсоток
стипендіатів і в тому числі за лютий місяць, бо ми сьогодні говоримо з вами про
лютий місяць. Ті кошти не пропадуть, якщо вони будуть зайві.

Я би попросив Наталію Марʼянівну, якщо я щось не сказав, добавити. Якщо
є питання, ми спробуємо відповідати на питання. Наталія Марʼянівна, прошу.

Наталія КОБІТОВИЧ – начальник планово-фінансового відділу. Шановні
члени Вченої ради, Роман Іванович все вичерпно сказав. Я лише додам, що
сподіваємося, що це технічний крок. Ми так терміново зібрали Вчену раду, щоб
встигнути виплатити стипендію в лютому. У нас ще буде затримка на два-три
дні. Остаточна інформація з Міністерства буде на ранок середи, тому ми
технічно не встигнемо виплатити стипендію. Сподіваємося, що відсоток все
таки підвищений. Дякую.

Роман ПЕТРИШИН – голова ради, ректор. Ви зрозуміли, що потрібно мати
запасу ще кілька днів щоб вивірити списки, подати інформацію до Казначейства,
тому потрібно приймати якесь рішення вже сьогодні.

Наталія Марʼянівна сказала позитивні слова. На її погляд відсоток буде все
таки вищий. Будемо сподіватися, що він буде вищий. Хто хоче виступити з цього
питання? Немає бажаючих. Голова студентської профспілки знає про це. Ми
сьогодні і в кінці минулого тижня мали з ним бесіду про це. Голова
студентського парламенту Андрій Капаци також з ним спілкувався і має бути в
курсі справи. Студентам потрібно довести обʼєктивну інформацію такою як вона
є.

Ще раз. Ми сподівалися на максимальні відсотки: 45% – академічна
стипендія і 50% – підвищена, але нам офіційно не доведений ліміт коштів, тому
ми мусимо чіплятися за мінімальні відсотки для того, щоб виплатити студентам
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стипендію. Погоджуємося з цим? Погоджуємося.
Я попрошу у Вченої ради наступне: якщо станеться так, що, наприклад,

завтра, або в середу, як анонсує Наталія Кобітович, ми дістанемо з Міністерства
те фінансування, яке дозволить нам трішки підняти ці відсотки, то я попросив
би аби Вчена рада дала право ректору разом із вченим секретарем зробити
відповідні зміни і сьогоднішнім рішенням записати ті вищі відсотки, щоб ще раз
у середу не збиратися. Я ще раз повторюю щоб всі зрозуміли, що я сказав. Щоб
зайвий раз не збирати Вчену раду завтра-післязавтра, я хотів аби ви дали дозвіл,
якщо буде додаткове фінансування, яке дозволить збільшити відсотки, то ми
сьогоднішнім рішенням запишемо ці більші відсотки. Або зберемося ще раз. Які
пропозиції?

Ярослав ДРІНЬ – завідувач кафедри математичних проблем управління і
кібернетики. Я пропоную не збиратися.

Роман ПЕТРИШИН – голова ради, ректор. Шановні колеги, аби ви
розуміли, ні копійки з тих коштів, які ми дістанемо на стипендію, на будь-що
інше ми не можемо використати. Якщо ми щось не використаємо, ми мусимо
повертати в Міністерство. Ми їх використаємо максимально. Дякую.

ВИРІШИЛИ:
До зʼясування обсягів фінансування на лютий-червень по КПКВ 2201190

"Академічні стипендії":
1) встановити на 2 семестр 2021-2022 н.р. загальний ліміт стипендіатів,

яким призначатиметься академічна стипендія на основі здобутого ними
рейтингового балу за результатами літнього семестрового контролю 2021-2022
н.р., у розмірі 40 % від фактичної кількості студентів денної форми, які
навчаються за державним замовленням у Чернівецького національного
університету імені Юрія Федьковича, на певному курсі, спеціальності
відповідно до «Правил призначення та виплат стипендій студентам
Чернівецького національного університету імені Юрія Федьковича».

[Рішення прийнято одноголосно].
2) Встановити на 2 семестр 2021-2022 н.р. загальний ліміт стипендіатів,

яким призначатиметься академічна стипендія у підвищеному розмірі за особливі
успіхи у навчанні, у розмірі 1 % від загального ліміту стипендіатів по курсу та
спеціальності у Чернівецького національного університету імені Юрія
Федьковича.

[Рішення прийнято одноголосно].

СЛУХАЛИ:
2. Щодо рекомендації кандидата на призначення стипендії Кабінету Міністрів

України за видатні заслуги у сфері вищої освіти д.і.н., проф., професора
кафедри міжнародних відносин Макара Юрія Івановича (ректор Роман
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ПЕТРИШИН).
ВИСТУПИЛИ:

Роман ПЕТРИШИН – голова ради, ректор. Я в кількох реченнях зачитаю
відповідний лист, який ми отримали від Міністерства. Керівникам закладів
вищої освіти. Постановою Кабінету Міністрів України від 28 грудня 2020 р. №
1331 засновано стипендію Кабінету Міністрів України за видатні заслуги у сфері
вищої освіти. Кандидати на призначення стипендії Кабінету Міністрів України
за видатні заслуги у сфері вищої освіти обираються вченою радою закладу
вищої освіти державної форми власності (а ми такі є) з числа
науково-педагогічних працівників, які зробили особистий вагомий внесок у
забезпечення розвитку вищої освіти, сумлінно протягом багатьох років на
високому науково-теоретичному і методичному рівні здійснюють підготовку
здобувачів вищої освіти, досягли сімдесятирічного віку та працюють у такому
закладі за основним місцем роботи.

Рік тому наша Вчена рада прийняла рішення аби на таку стипендію
пропонувати Ткача Миколу Васильовича, який був і проректором, далі
ректором, далі губернатором. Микола Васильович виграв таку стипендію.
Микола Васильович – природничник. У нас університет приблизно порівну
поділений на природничників і гуманітаріїв. В нас є немало претендентів на
кожному факультеті. Мої консультації з членами ректорату, аналіз роботи
багатьох наших співробітників підказує міні, що було б правильно, щоб я
звернувся до Вченої ради з пропозицією висунути на таку стипендію Макара
Юрія Івановича. Це є гуманітарій. Микола Ткач – природничник. 27 років –
декан факультету, він фактично відкрив вікно у Канаду для міжнародної
співпраці, дуже активно працює із польськими університетами. Робить багато
тієї роботи, які потрібно робити. Якщо би ви не заперечили і підтримали цю
пропозицію, Юрій Макар міг би включитися у цю боротьбу. Будемо сподіватися,
що він міг би вибороти таку стипендію. Думаю, він заслужив таку стипендію.

Я не буду багато розказувати про Юрія Макара, бо ми всі дуже добро його
знаємо і слова тут будуть зайві. Я висловив суть. Хто бажає висловитися з цього
питання, прошу.

Олександр ДОБРЖАНСЬКИЙ – декан факультету історії, політології та
міжнародних відносин. Звичайно треба підтримати.

Борис БУНЧУК – декан філологічного факультету. Підтримати.
Роман ПЕТРИШИН – голова ради, ректор. Тут є ряд процедурних

моментів, кілька документів, які треба робити. Можливо гне за перший раз їх
вдасться правильно зробити. Думаю, що ми правильно вчинимо з вами, якщо
підтримаємо Юрія Івановича. Немає заперечень? Немає. Вважаємо, що Вчена
рада одноголосно відкритим голосуванням підтримала цю кандидатуру.
Побажаємо Юрію Івановичу здобути цю стипендію.
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Юрій МАКАР – професор кафедри міжнародних відносин. Якщо можна
кілька слів, Романе Івановичу.

Роман ПЕТРИШИН – голова ради, ректор. Прошу, Юрію Івановичу.
Юрій МАКАР – професор кафедри міжнародних відносин. Я особисто Вам і

нашим колегам дуже і дуже дякую. Я розумію, що це ще ніякий не факт, але
саме ставлення до моєї персони як такої – найвища оцінка моєї праці за 50 років
в університеті. Дуже дякую.

ВИРІШИЛИ:
Рекомендувати на призначення стипендії Кабінету Міністрів України за

видатні заслуги у сфері вищої освіти д.і.н., проф., професора кафедри
міжнародних відносин Макара Юрія Івановича.

[Рішення прийнято одноголосно].

3. Різне.

СЛУХАЛИ:
3.1. Щодо оптимізації внутрішніх інформаційних ресурсів університету

(проректор з наукової роботи Андрій САМІЛА, декан факультету математики
та інформатики Ольга МАРТИНЮК, відповідальний за сайт університету
Павло МОЛОЧКО).

ВИСТУПИЛИ:
Андрій САМІЛА – проректор з наукової роботи. Доброго дня, шановні

члени Вченої ради. Я спробую коротко підійти до цього питання. Нещодавно
Національна дослідницька рада Іспанії опублікувала рейтинг університетів світу
Webometrix. Від України в цьому рейтингу представлено більше 200 закладів
вищої освіти. Головна ідея цього рейтингу – це оцінювання наукової,
навчальної, соціальної місії університетів через показники представництва
університетів у веб-просторі. Наш університет посів 32 позицію, поступившись
закладам вищої освіти, які в інших рейтингах набагато слабші, але нас
випередили. Це запитання потрібно вивчати і вживати заходів. У нас не так
швидко вийде виправити чи покращити цю ситуацію. Справа в тому, що дані
Webometrix враховуються в інших рейтингах. В тому числі в Топ-200.

Які параметри використовує цей рейтинг. Три параметри і напевне
найбільш вагомий, який становить 50% від оцінки у Webometrix, це так званий
Impact, параметр впливу. Він вираховується як комбінація зовнішніх
гіперпосилань на домен університету до відповідної кількості посилань доменів,
з яких ці посилання надходять. За цим параметром ми на пʼятдесятій позиції
серед закладів вищої освіти України. Щоб якось покращити цю ситуацію,
принаймні спробувати, минулого тижня відбулося ряд обговорень. Очевидно
забезпечити привʼязку всіх сайтів підрозділів (кафедральних сайтів факультетів
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та інститутів) до домену chnu.edu.ua. Є така проблема і її потрібно оперативно
виправити.

Алгоритм подальших дій детально розкаже Ольга Василівна Мартинюк чи
Павло Олександрович.

Ольга МАРТИНЮК – декан факультету математики та інформатики.
Дякую. Звичайно оптимізація потрібна для кращого функціонування, а також
для покращення рейтингових показників університету. Для цього потрібно
здійснити багато кроків і один із них – це перенесення на домен chnu всіх
існуючих діючих сайтів. Для уникнення втрат якоїсь інформації, для запобігання
різним ризикам слід провести глибокий аналіз. Для цього підготовано
розпорядження для збору необхідної інформації, яке буде розіслане
сьогодні-завтра. Після детального аналізу заповненої гугл -форми разом із цим
розпорядженням кожному структурному підрозділу буде запропоновано
подальший чіткий алгоритм дій. Я наголошую, що це буде індивідуальний
підхід для кожного структурного підрозділу, бо в кожного будуть якісь свої
особливості. На що б я хотіла звернути увагу, коли будете заповнювати
гугл-форму, надану з розпорядженням кожному структурному підрозділу. Кожна
кафедра в принципі буде заповнювати цю форму кілька разів. Чому. Тому що в
неї може бути діючий сайт, а крім цього могло бути до цього часу кілька старих
сайтів, інформацію про які також треба надати для того, щоб пошукова система,
коли йдуть запити ззовні, не відшуковували і старі сайти також для того, щоб
згодом можна було б їх прибрати. Крім того можуть зустрічатися так звані дублі.
Наприклад є сайт, на які є кілька можливостей заходів на нього. Це також треба
вказати, аби уникати таких дублів.

Крім того потрібне зазначати не лише про сайти факультету, кафедр, а й
сайти журналів, які створені саме тут в університеті. Можливо кафедри або цілі
факультети брали участь у міжнародних проєктах типу Erasmus і створювали в
себе також сайти. Можливо це були сайти конференцій, які теж будуть
перенесені на домен chnu. Це також буде повністю вказати в гугл-формі.
Потрібно повномасштабно зібрати таку інформацію. В результаті цього
опрацьованого матеріалу буде чіткий алгоритм як буде відбуватися наступний
процес. Ось так коротко. Якщо будуть якісь запитання щодо того, як правильно
заповнювати гугл-форму, то можете звертатися і ми будемо надавати допомогу.

Роман ПЕТРИШИН – голова ради, ректор. Павло Молочко, Ви хотіли б
щось додати?

Павло МОЛОЧКО – відповідальний за сайт університету. Дякую, Романе
Івановичу. Я можу тільки додати, що для підрозділів, які мають один сайт з
адресою chnu.edu.ua потрібно буде лише заповнити 2 питання, плюс вказати хто
відповідальний. Нічого складного немає. Окремо буде додана частина для тих
підрозділів, які мають сайти на зовнішніх ресурсах для того, щоб потім ми
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зуміли опрацювати інформацію і знайти технічне вирішення цієї проблеми вже в
індивідуальному порядку. Заповнення цієї інформації дозволить нам вирішити
ряд комплексних проблем, насамперед те, про що говорив Андрій Петрович з
рейтингами, а також для покращення тих послуг, які ми надаємо в межах
університету. Єдине прохання до всіх буде те, що казала Ольга Василівна,
згадати які все ж таки сайти є, щоб ми чогось не забули і не пропустили, і
впродовж тижня цю форму заповнити. Там немає нічого складного для тих, у
кого сайти на домені chnu.edu.ua і трішки складніше для тих, чиї сайти на
зовнішніх ресурсах. Але в першу чергу саме з ними ми й маємо працювати і
вирішувати цю проблему. Дякую.

Роман ПЕТРИШИН – голова ради, ректор. Шановні колеги, є технічна
робота, яку треба зробити швидко і якісно. Час який: фактично студенти ще не
прийшли на очне навчання, якщо прийшли, то дуже мало, немає колоквіумів,
підсумкових контрольних робіт, тобто є час попрацювати. Всі кафедри, всі
підрозділи повинні цю роботу зробити. Буде відповідне розпорядження.
Консультації Ольга Мартинюк і Павло Молочко вам дадуть для того, щоб ми
впорядкували цю роботу. Вона є вкрай необхідна. Питання про новий сайт
університету вивчається, розробляється, але це треба зробити. Якщо хтось хоче
щось додати з цього питання, прошу. Тобто, розпорядження, яке буде видано з
указанням термінів, то буде розпорядження до виконання. Не думаю, що
керівник якогось підрозділу не зуміє організувати свою кафедру чи свій
факультет чи інститут для того, щоб його виконати. Дякую.

ВИРІШИЛИ:
Інформацію взяти до відома.
[Рішення прийнято одноголосно].

СЛУХАЛИ:
3.2. Про внесення змін до помісячного плану використання бюджетних коштів

по КПКВ 2201160 (загальний фонд) (начальник планово-фінансового відділу
Наталія КОБІТОВИЧ).

ВИСТУПИЛА:
Наталія КОБІТОВИЧ – начальник планово-фінансового відділу. Шановні

члени Вченої ради, потрібно внести деякі зміни до затвердженого кошторису
університету за бюджетною програмою основної діяльності "Підготовка кадрів".

ВИРІШИЛИ:
У зв’язку з виробничою необхідністю (працевлаштування випускників з

числа дітей-сиріт) внести зміни до помісячного плану використання бюджетних
коштів за рахунок перерозподілу статей видатків в межах помічних асигнувань
та річних лімітів.
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[Рішення прийнято одноголосно].

СЛУХАЛИ:
3.3. Про необхідність внесення змін до річного кошторису та плану

використання бюджетних коштів на 2022 рік по КПКВ 2201160 (спеціальний
фонд, інші джерела власних надходжень) (начальник планово-фінансового
відділу Наталія КОБІТОВИЧ).

ВИРІШИЛИ:
1. Внести зміни до річного кошторису спеціального фонду по «інших

джерелах власних надходжень» в частині збільшення надходжень у сумі 9924
грн. для виплати стипендії Кабінету Міністрів України молодим ученим за
лютий 2022 року.

[Рішення прийнято одноголосно].
2. Внести зміни до річного кошторису спеціального фонду по «інших

джерелах власних надходжень» в частині збільшення надходжень у сумі 134000
грн. по додаткових стипендіях обласної ради студентам з числа дітей-сиріт
(виплата за січень-лютий).

[Рішення прийнято одноголосно].

СЛУХАЛИ:
3.4. Про внесення змін до річного кошторису та плану використання

бюджетних коштів на лютий 2022 р. за КПКВ 2201160 (начальник
планово-фінансового відділу Наталія КОБІТОВИЧ).

ВИСТУПИЛА:
Наталія КОБІТОВИЧ – начальник планово-фінансового відділу. Потрібне

ваше погодження на зміни, внесені до кошторису 8 лютого рішенням ректорату.
Зміни стосувалися виплат за міжнародними грантовими угодами на загальну
суму 233 192 грн. Це забезпеченні оплати праці виконавцям міжнародних
грантів з нарахуваннями та оплати відряджень. Дякую.

Роман ПЕТРИШИН – голова ради, ректор. Шановні колеги, питання, які
доповіла Наталія Марʼянівна, ми піднімаємо на ректораті. а потім засіданням
Вченої ради затверджуємо. Оскільки ми сьогодні з вами зібралися, то
затверджуємо зміни до кошторису одразу. Не думаю, що в когось є заперечення.
Немає заперечень.

ВИРІШИЛИ:
Внести зміни до річного кошторису та плану використання бюджетних

коштів на лютий 2022 р. за КПКВ 2201160.
[Рішення прийнято одноголосно].
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Голова Вченої ради Роман ПЕТРИШИН

Учений секретар Наталія ЯКУБОВСЬКА


